

At the October 2012 meeting, Laurentian University's Senate approved the change in the grading scheme from a 0 to 100% scale to a 0 to 10 scale. This new grading scheme, and its equivalent in percentages, is attached to this email.

Over the past months, the Registrar's office, along with staff in Information Technology, have been working diligently to operationalize the new grading scheme. As of September 2014, all courses taken at Laurentian University will be graded according to this new scheme, and the academic results for each course will appear as a letter grade on the student's transcript.

Prior to the implementation of this new grading scheme, failed courses did not count in the session or overall GPA. Starting with the Fall semester, failures will now be included in these calculations. That being said, this **will not** be retroactive, so failed courses before September 2014 will remain on the transcript, but will not count towards the session or overall GPAs.

The current overall GPA for students registered in one or more courses for the 2014 Winter Academic Term is calculated on a 10 point scale, whereas those who have not yet registered for the 2014 Winter Academic Term will continue to have a GPA out of 100, until they register for a new course at which time the GPA will convert to the 10 point scale.

During this transition period – where students have a mixture of the old and the new grading scheme – a simple way to convert between the new and the old systems is to round the new overall GPA. For example, if your GPA is 5.67, this would correspond to a 6, a B, or 70 to 74%.

Should you have further questions related to the grading scheme, please do not hesitate to contact us at registrar@laurentian.ca

Lors de sa réunion d'octobre 2012, le Sénat de l'Université Laurentienne a approuvé le changement dans le système de notation, passant d'une échelle de 0 à 100 % à une échelle de 0 à 10. Ce nouveau système de notation, et son équivalent en pourcentage, est joint à ce courriel.

Au cours des derniers mois, le bureau du Secrétaire général, avec le personnel du Service informatique, ont travaillé avec diligence pour rendre opérationnel le nouveau système de notation. En septembre 2014, tous les cours suivis à l'Université Laurentienne seront notés en fonction de ce nouveau régime, et les résultats scolaires de chaque cours apparaîtront comme une lettre sur le relevé de notes.

Avant la mise en œuvre de ce nouveau système de notation, les cours échoués ne comptaient pas dans la moyenne de session ou la moyenne générale. À partir de la session d'automne 2014, les échecs seront désormais inclus dans ces calculs. Cela étant dit, ceci **ne sera pas** rétroactif. Les cours échoués avant septembre 2014 resteront sur le relevé de notes, mais ne compteront pas pour la moyenne de session ou la moyenne globale.

La moyenne générale actuelle pour les étudiants inscrits dans un ou plusieurs cours de l'année académique 2014-15 est calculée sur une échelle de 10 points, tandis que ceux qui ne sont pas encore

inscrits pour des cours continueront d'avoir une moyenne sur 100, et ce jusqu'à ce qu'un nouveau cours s'ajoute. A ce moment, la moyenne cumulative apparaîtra sur une échelle de 0 à 10.

Au cours de cette période de transition - où les étudiants ont un mélange de l'ancien et du nouveau système de notation - un moyen simple de convertir le nouveau système vers l'ancien est d'arrondir la nouvelle moyenne générale. Par exemple, si votre nouvelle moyenne cumulative est 5.67, cela correspond à une moyenne de 6, de B, ou de 70 à 74 %.

Si vous avez d'autres questions liées à l'échelle de notation, s'il vous plaît n'hésitez pas à nous contacter à registrar@laurentienne.ca

Grading Scheme Starting in September 2014 – Grille de notation debutant en septembre 2014

Percentile Numerical	Letter Grade	Value	Definition
90%-100%	A+	10	Exceptional
85%-89%	A	9	Outstanding
80%-84%	A-	8	Excellent
75%-79%	B+	7	Very Good
70%-74%	B	6	Good
65%-69%	C+	5	Satisfactory
60%-64%	C	4	Adequate
55%-59%	D+	3	Passable
50%-54%	D	2	Marginal
40%-49%	E	1	Failure
0%-39%	F	0	Failure

Pourcentage	Note alpha	Valeur	Définition
90% - 100%	A+	10	Éloges bien mérités
85% - 89%	A	9	Exceptionnel
80% - 84%	A-	8	Excellent
75% - 79%	B+	7	Très bien
70% -74%	B	6	Bien
65% - 69%	C+	5	Satisfaisant
60% - 64%	C	4	Suffisant
55% - 59%	D+	3	Passable
50% - 54%	D	2	Marginal
40% - 49%	E	1	Échec
0% - 39%	F	0	Échec